

Deep Dive – accessing the sea with Science, Education and Art (SEA)

8th Haifa Conference on Mediterranean Sea Research – July 14th-15th, 2021

<https://www.seahaifa2021.com/>

The seas and oceans cover 70% of the planet and are critical resources for humanity. Responsibly harnessing the seas and oceans while conserving them for future generations requires a deep understanding of the oceans and, potentially, necessitates major changes in how we (as humanity) interact with them. How do we form a bond between people and the sea? What is the role of maritime education and outreach? Do we need to forge an emotional bond (“a love for the sea”), and what are the roles of scientists, artists and educators in forging this bond? How can we engage different communities, creatively overcoming cultural, technological and financial barriers?

On July 14-15, 2021, the SEA conference will take place at the University of Haifa, along the Israeli coasts and remotely (online). SEA will focus on the many ways in which the worlds of science, education and art can come together with respect to the seas and oceans. **We invite anyone interested in science, education and/or art (as well as their combinations) to propose presentations as part of the conference.** The presentations can take any form that can be communicated both in-situ and remotely, for example (but not limited to) a workshop, an art piece or a classic presentation. Presentations can be in English, Hebrew or Arabic (the conference will be translated into all three languages).

For more information, or to propose a presentation (by 20/5/21), please send an email to sea.conference.haifa@gmail.com.

The organizing committee: Michael Lazar, Maayan Tsadka, Daniel Sher and Naama Charit-Yaari.

צלילה עמוקה – חיבור לים דרך מדע, חינוך ואמנות

כנס חיפה השמיני למחקרי הים התיכון – 14-15 ביולי, 2021

<https://www.seahaifa2021.com/>

הימים והאוקיינוסים מכסים כ- 70% מפני כדור הארץ, ומהווים משאבים חיוניים לאנושות כולה. ניצול אחראי של הים ושימורו למען הדורות הבאים דורש הבנה עמוקה של האוקיינוסים, ולעיתים גם דורש שינוי בדרכי ההתנהגות של כולנו. כיצד מחברים בין הקהל הרחב לים? מה התפקיד של חינוך ימי? האם נדרש חיבור רגשי בין האדם לים ("אהבה לים"), ומה תפקיד מחנכים, אומנים ומדענים ביצירת החיבור הזה? כיצד ניתן לשלב קהילות שונות, תוך התגברות על מחסומים תרבותיים, טכנולוגיים וכלכליים?

ב- 14 וב- 15 ביולי, 2021, יתקיים כנס SEA (מדע, חינוך ואמנות – Science, Education, Art) באוניברסיטת חיפה, לאורך חופי הארץ ובצורה מקוונת. הכנס יתמקד בדרכים הרבות שבהן עולמות המדע, החינוך והאמנות יכולים להתחבר בהקשר של הימים והאוקיינוסים. **אנחנו מזמינים את כל מי שמעוניין/נת במדע, חינוך ו/או אמנות (והשילובים ביניהם) להציע מצגות כחלק מהכנס.** המצגות יכולות להיות בכל צורה שמתאימה להצגה באוניברסיטה/בים ובצורה מקוונת, לדוגמה כסדנה, יצירת אמנות או הרצאה. המצגות יכולות להיות באנגלית, עברית או ערבית (הכנס יתורגם סימולטנית לשלושת השפות).

למידע נוסף, או להגשת הצעה להציג בכנס (עד 20.5.21), אנא שלחו אימייל ל- sea.conference.haifa@gmail.com הועדה המארגנת: מייקל לזר, מעיין צדקה, דניאל שר ונעמה חריט-יערי

الفوس العميق – علاقتنا بالبحر من خلال العلم، التربية والفن

مؤتمر حيفا الثامن لأبحاث البحر الأبيض المتوسط – 14-15 تموز، 2021

<https://www.seahaifa2021.com/>

تغطّي ماء البحار والمحيطات 70% تقريباً من سطح الكرة الأرضية، وتشكّل موارد أساسية للبشرية. يتطلّب الاستغلال المسؤول للبحر والحفاظ عليه للأجيال القادمة فهماً عميقاً للمحيطات، وفي بعض الأحيان يتطلّب أيضاً تغييراً في سلوكنا جميعاً. كيف يرتبط الناس بالبحر؟ ما هو دور التربية البحرية؟ هل حبّ البحر ضروريّ من أجل الحفاظ عليه؟ ما هو دور المربيّن، الفنّانين والعلماء في خلق هذا الارتباط؟ كيف يمكن دمج المجتمعات المختلفة والتغلّب على الحواجز الثقافيّة، التكنولوجيّة والاقتصاديّة؟

في تاريخ 14 و 15 تموز 2021، سيعقد مؤتمر SEA (علوم، تعليم وفنون – Science, Education, Art) في جامعة حيفا، على طول شواطئ البلاد وعبر الإنترنت. سيركّز المؤتمر على الطّرق المختلفة التي تُمكننا من ربط عوالم العلوم، التربية والتعليم والفنون بالبحار والمحيطات. ندعو كلّ شخص مهتمّ/ة بالعلوم، التربية و/أو الفنّ (والدمج بينهم) لتقديم عارضة شرايح خلال المؤتمر. يمكن للعارضة أن تُقدّم بأيّ طريقة ملائمة للعرض في الجامعة/ البحر أو عن طريق الإنترنت. على سبيل المثال: ورشة عمل، عمل فنّي أو محاضرة. يجوز تقديم العروض باللّغة الإنجليزيّة، العبريّة أو العربيّة (سيترجم المؤتمر في الوقت ذاته لجميع اللّغات الثلاثة).

لمزيد من المعلومات أو لإقتراح عرض، يُرجى التواصل معنا وإرسال مُلخّص (حتى 20.5.21) للإعنوان البريد الإلكتروني-
sea.conference.haifa@gmail.com

اللّجنة المنظّمة: مايكل لازار، معيان تزيداكا، دانييل شير ونعمة حاريت-يعاري.